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German text see below 
 
Press Release 
 
Sunshine Filled Semi-Finals Day in a Sold-Out St. Moritz:  
Azerbaijan Land of Fire & St. Moritz secure their spot in tomorrow’s Final 
 
St. Moritz, 28 January 2023. The sun was shining and the Perrier-Jouët flowing on day two of the Snow 
Polo World Cup whilst some of the best polo players in the world did battle on the frozen lake of St. 
Moritz. As the Godfather of Polo, Reto Gaudenzi, Founder, CEO and Vice President of Evviva Polo St. 
Moritz AG said, “It is the best polo ever – the field is fantastic, there is no wind, which means we can 
all really enjoy the amazing skill of the players – what an event!” 
 
Match 1: The Kusnacht Practice vs. Flexjet, 5-3.5 to The Kusnacht Practice  
Packed grandstands enjoyed the first match of the day between team The Kusnacht Practice and team Flexjet 
who started with a half goal handicap advantage. The Kusnacht Practice got off to a somewhat shaky start but 
soon got their flow going with Argentine Alejo Taranco, the highest rated player in the tournament on 9 goals, 
notching up a hat trick of goals, while Flexjet struggled to find their form and at half-time the scoreboard read 
4-1½. The talented Patrick Maleitzke was all over the action in the second half and scored for Flexjet, but even 
with a goal from his team mate Clemente Delfosse it was unfortunately too little too late, with the final score 
resting on 5-3½ for Kusnacht Practice – their first win in the tournament. 
 
Match 2: Azerbaijan Land of Fire vs. World Polo League, 5-4 to Azerbaijan Land of Fire  
The Semi-Final between team Azerbaijan Land of Fire and team World Polo League began with the crowds 
standing for the Swiss National Anthem set against the stunning, sun-soaked Engadin mountains. Team 
Captain Elcin Jamalli raced to the goalposts to score in the opening 24 seconds, swiftly followed by a Adrian 
Laplacette jr. combination and an under-the-neck shot from Jamalli to take it to 3-0 at the end of the first chukka 
– Team Azerbaijan were truly on fire. But it was not over yet, a duo of goals from Alejandro Novillo Astrada 
and the Queen of Snow Polo, Melissa Ganzi, saw World Polo League jump into life with a 3-3 tie at half-time. 
The second half was fast and frenetic – as the seconds ticked down to the final bell, it was Jamalli who seized 
the victory for his team with an unbelievable play to secure a 5-4 win in the dying seconds and with it, 
Azerbaijan Land of Fire’s place in the Final tomorrow. 
 
Match 3: Clinique La Prairie vs. St. Moritz, 4-8.5 to St. Moritz  
The last Semi-Final of the day saw team St. Moritz take on tam Clinique La Prairie for the last spot in 
tomorrow’s coveted Final – and both teams meant business from the first throw-in. Fast-paced opening play 
saw Nacho Gonzalez score for St. Moritz, who had already received a 1½ goal handicap advantage, and the 
team went from strength to strength with their goal-scoring domination seemingly unstoppable. Clinique La 
Prairie struggled to score from the field but capitalised on their penalty opportunities, getting four on the board. 
As commentator, Jan-Erik Franck succinctly commented, “It feels like there is an extra St. Moritz player on the 
field” as Max Charlton ably used his skills to bounce the ball off the side boards in his classic arena-style. 
Despite flashes of brilliance from Nic Roldan, Clinique La Prairie struggled to find yesterday’s form and the 
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four Englishmen comfortably ran out the winners, 8½-4, securing St. Moritz’s place in tomorrow’s Final to 
jubilant cheers from the crowds. 
 
Today’s results mean St. Moritz will play Azerbaijan Land of Fire in the Final for The Snow Polo World Cup St. 
Moritz at 2.30pm, Clinique La Prairie vs Kusnacht Practice in the Subsidiary Final for The St. Moritz Trophy at 
12.15pm and Flexjet vs World Polo League will play for The Casablanca Trophy (5th and 6th place) at 11am. 
 
 
The Snow Polo World Cup St. Moritz 2023 Teams: 
Azerbaijan Land of Fire (16): Elcin Jamalli (2), Adrian Laplacette Jr. (6), Raul Laplacette Jr. (6) & Tito 
Gaudenzi (2) 
Flexjet (15): Daniel Deistler (0), Patrick Maleitzke (5), Clemente Delfosse (5) & Patrick Paillol (5) 
World Polo League (16): Melissa Ganzi (0), Grant Ganzi (3), Alejandro Novillo Astrada (7) & Martin Jauregui 
(6) 
St. Moritz (14): Spencer McCarthy (2), James McCarthy (2), Max Charlton (6) & Nacho Gonzalez (4) 
Clinique La Prairie (16): Marc Ganzi (1), Matthias Normann (0), Nic Roldan (8), Fred Mannix (7)  
The Kusnacht Practice (16): Eduardo Greghi (0), Nico San Roman (4), Alejo Taranco (9) & Juan Guerrero 
(3) 
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All of the matches can be viewed live over the internet at www.pololine.tv  

 

 
 
 
Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2023 
 
Team sponsors Azerbaijan Land of Fire, The Kusnacht Practice, World Polo League, Clinique La 

Prairie, Flexjet und St. Moritz 
 
Official outfitter  Casablanca 
 
Trophy sponsors CentraLab, Casablanca, Clinique La Prairie, Flexjet, St. Moritz, Ithaafushi – The 

Private Island by Waldorf Astoria and Fusalp 
 
Helmet sponsor Flexjet 
 
Umpire sponsor Maura Wasescha – Luxury Properties for Rent & Sale 
 
Official hotels Badrutt’s Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, 

Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, 
Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne 

 
Guest Resort Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria 
 
Offiicial partner Hotel Schweizerhof 
hotel in Zurich 
 
Official restaurants Chesa Veglia/Polo Bar, El Paradiso, HATO 
 
Sponsors Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, 

Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, SBS Swiss Business 
School, CASINO MORITZ 

 
VIP catering  Badrutt’s Palace 
 
Official car  Kessel/Maserati 
 
Official suppliers Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, 

Mitscho’s Cigars, San Marzano, Villa Sandi, Royal Salute 
 
Offiicial medical  Klinik Gut 
partner 
 
Official lab partner CentraLab 
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Exhibitors  Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender 

Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The 
Private Maldives Island, San Marzano 

 
Public catering  Badrutt’s Palace Hotel, Crystal Hotel und weitere lokale Partner 
 
Supporters  Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum 

Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto 
 
Host Club Evviva Polo Club St. Moritz 
 
Official affiliated club Polo Park & Country Club Zürich 
 
Official magazines The Polo Magazine, Polo Times 
 
Official TV partner PoloLine.TV 
 
Media partners  The Polo Magazine, PoloLine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, 

Polo&Luxury Magazine, La Bocha, good style mag, Polo & Lifestyle The London 
Magazine, La Polo, Excellence Magazine.Luxury, Die Weltwoche 

 
 
Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd 
1985 saw the first-ever polo competition and St. Moritz staging this world premiere. The Snow Polo World Cup has reigned 
over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded 
Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained 
continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto 
Gaudenzi (Vice-president and CEO), Arndt Küchel, and Andy Bihrer; Jürg Reinger is the Managing Director and CFO. A 
well-rehearsed team of local and regional partners and the See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to 
carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.  
 
Notice to the media 
Online accreditation for the 2023 tournament is open. Please sign up at www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation 

 

Media office Snow Polo World Cup St. Moritz 
Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com 

 

Evviva Polo St. Moritz Ltd 
Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com 

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com 
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Medienmitteilung 
 
 
Sonniger Halbfinaltag in einem ausverkauften St. Moritz:  
Azerbaijan Land of Fire & St. Moritz sichern sich ihren Platz im morgigen Finale 
 
St. Moritz, 28 Januar 2023. Tag zwei dieses legendären Turniers, das bereits zum 38. Mal stattfindet, war 
auch heute restlos ausverkauft. Die Sonne schien, die Zuschauer genossen den Perrier-Jouët 
Champagner, und auch zahlreiche Pressevertreter waren anwesend, während sich einige der besten 
Polospieler der Welt auf dem zugefrorenen St. Moritzersee ein Stelldichein gaben. Wie der Godfather 
of Polo, Reto Gaudenzi, Gründer & CEO des Snow Polo World Cup, sagte: "Es ist das beste Polo aller 
Zeiten. Das Feld ist fantastisch, und da es keinen Wind gibt, können wir alle die aussergewöhnlichen 
und einzigartigen Fähigkeiten der Spieler geniessen. Was für ein grossartiges Erlebnis!" 
  
Match 1: Match 1: The Kusnacht Practice vs. Flexjet, 5-3.5 für das Team The Kusnacht Practice  
Das erste Spiel des Tages fand vor vollen Tribünen zwischen Team The Kusnacht Practice und Team 
Flexjet statt, das mit einem Handicap von einem halben Tor Vorsprung startete. The Kusnacht Practice hatte 
einen etwas holprigen Start, kam aber rasch in Schwung. Der Argentinier Alejo Taranco, mit einem Handicap 
9 der am höchsten bewertete Spieler des Turniers, erzielte einen Hattrick, während Flexjet Mühe hatte, 
seine Form zu finden. Zur Halbzeit stand es 4-1½. Der talentierte Patrick Maleitzke war in der zweiten 
Halbzeit brandgefährlich und erzielte einen Treffer für Flexjet, aber selbst mit einem weiteren Tor seines 
Teamkollegen Clemente Delfosse war es leider zu wenig und zu spät, so dass der Endstand 5-3½ für 
Kusnacht Practice lautete - der erste Sieg für das Team in diesem Turnier. 
 
Match 2: Azerbaijan Land of Fire vs. World Polo League, 5-4 für das Team Azerbaijan Land of Fire  
Das Halbfinale zwischen Team Azerbaijan Land of Fire und Team World Polo League begann mit den Klängen 
der Schweizer Nationalhymne vor der atemberaubenden Kulisse der sonnenverwöhnten Engadiner Bergwelt. 
Bereits 24 Sekunden nach Anpfiff stürzte Teamkapitän Elcin Jamalli aber bereits zum Tor, gefolgt von einer 
Adrian Laplacette Jr.-Kombination und einem satten Schuss von Jamalli unter die Latte – und es stand 3:0 am 
Ende des ersten Chukkas. Das Team Azerbaijan war richtig in Fahrt. Doch es war noch lange nicht vorbei. 
Denn ein Tor von Alejandro Novillo Astrada und eines der Königin des Snow Polo-Spiels, Melissa Ganzi, 
sorgte dafür, dass das Team World Polo League mit einem 3:3-Unentschieden in die Halbzeitpause ging. Die 
zweite Halbzeit war schnell und spannend - als die Sekunden bis zum Schlussgong heruntertickten, war es 
wieder Jamalli, der seinem Team mit einem unglaublichen Spielzug in den letzten Sekunden den 5:4-Sieg und 
damit den Platz von Azerbaijan Land of Fire im morgigen Finale sicherte. 
 
Match 3: Clinique La Prairie vs. St. Moritz, 4-8.5 für das Team St. Moritz  
Im zweiten Halbfinale des Tages kämpfte Team St. Moritz gegen Team Clinique La Prairie um den letzten 
Platz für das morgige Finale - und beide Teams waren von Beginn an engagiert und machten Druck. Nacho 
Gonzalez erzielte in der Anfangsphase das erste Tor für St. Moritz, das bereits einen Handicap-Vorteil von 1½ 
Toren hatte. Die Mannschaft wurde immer stärker, und ihre Dominanz und spielerische Überlegenheit schien 
unaufhaltsam zu sein. Clinique La Prairie tat sich schwer, aus dem Spiel heraus ein Tor zu erzielen. Dafür 
nutzte diese Mannschaft ihre Chancen bei den Penaltys und erzielte so vier Treffer. Kommentator Jan-Erik 
Franck brachte es auf den Punkt: "Es fühlt sich an, als wäre ein zusätzlicher St. Moritzer Spieler auf dem Feld", 
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denn Max Charlton nutzte seine Fähigkeiten, um den Ball in klassischer Arena-Manier via die Seitenbanden 
zu spielen. Trotz einer Glanzleistung von Nic Roldan konnte Team Clinique La Prairie nicht an die gestrige 
Super-Form anknüpfen, die vier Engländer gewannen souverän mit 8½:4 und sicherten St. Moritz unter dem 
grossen Jubel der Zuschauer den Einzug ins morgige Finale. 
 
Die heutigen Ergebnisse bedeuten, dass Team St. Moritz im Finale um 14.30 Uhr auf Team Azerbaijan Land 
of Fire trifft. Im kleinen Finale um 13.15 Uhr spielen das Team Clinique La Prairie gegen The Kusnacht Practice 
um die St. Moritz Trophy und im Spiel um die Casablanca Trophy (5. und 6. Platz) treffen das Team Flexjet 
und World Polo League aufeinander. 
 
Die Snow Polo World Cup St. Moritz 2023 Teams: 
Azerbaijan Land of Fire (16): Elcin Jamalli (2), Adrian Laplacette Jr. (6), Raul Laplacette Jr. (6) & Tito 
Gaudenzi (2) 
Flexjet (15): Daniel Deistler (0) (ab dem zweiten Chukka durch Hendrick Deistler ersetzt), Patrick Maleitzke 
(5), Clemente Delfosse (5) & Patrick Paillol (5) 
World Polo League (16): Melissa Ganzi (0), Grant Ganzi (3), Alejandro Novillo Astrada (7) & Martin Jauregui 
(6) 
St. Moritz (14): Spencer McCarthy (2), James McCarthy (2), Max Charlton (6) & Nacho Gonzalez (4) 
Clinique La Prairie (16): Marc Ganzi (1), Matthias Normann (0), Nic Roldan (8), Fred Mannix (7) 
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Alle Partien können auf www.pololine.tv via Internet Live Stream geschaut werden. 

 

 
 
 
Sponsoren und Partner des Snow Polo World Cup St. Moritz 2023 
 
Team Sponsoren Azerbaijan Land of Fire, The Kusnacht Practice, World Polo League, Clinique La 

Prairie, Flexjet und St. Moritz 
 
Offizieller Ausrüster Casablanca 
 
Trophy Sponsoren CentraLab, Casablanca, Clinique La Prairie, Flexjet, St. Moritz, Ithaafushi – The 

Private Island by Waldorf Astoria und Fusalp 
 
Helm Sponsor Flexjet 
 
Schiedsrichter 
Sponsor Maura Wasescha – Luxury Properties for Rent & Sale 
 
Offizielle Hotels Badrutt’s Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, 

Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, 
Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne 

 
Gast-Resort Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria 
 
Offizielles Partner- Hotel Schweizerhof 
Hotel Zürich 
 
Offizielle Chesa Veglia/Polo Bar, El Paradiso, HATO 
Restaurants 
 
Sponsoren Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, 

Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, SBS Swiss Business 
School, CASINO MORITZ 

 
VIP Catering  Badrutt’s Palace 
 
Official Car  Kessel/Maserati 
 
 
Offizielle Lieferanten Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, 

Mitscho’s Cigars, San Marzano, Villa Sandi, Royal Salute 
 
Medical Partner Klinik Gut 
 
Official Lab Partner CentraLab 
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Aussteller  Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender 

Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The 
Private Maldives Island, San Marzano 

 
Publikums-Catering Badrutt’s Palace Hotel, Crystal Hotel und weitere lokale Partner 
 
Supporter  Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum 

Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto 
 
Host Club Evviva Polo Club St. Moritz 
 
Official Affiliated Polo Park & Country Club Zürich 
Club  
 
Offizielle Magazine The Polo Magazine, Polo Times 
 
Weltweite Live- 
Übertragung  PoloLine.TV 
 
Media Partner  The Polo Magazine, PoloLine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, 

Polo&Luxury Magazine, La Bocha, good style mag, Polo & Lifestyle The London 
Magazine, La Polo, Excellence Magazine.Luxury, Die Weltwoche 

 
 
Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG 
Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten 
Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo 
Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, 
um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen 
aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Vizepräsident und CEO), Arndt Küchel und Andy Bihrer. Managing 
Director und CFO ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team 
der See-Infra AG und diversen weiteren lokalen und regionalen Partnern. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com 
 
 
Hinweis an die Medienschaffenden  
Die Online-Akkreditierung für das Turnier 2023 ist geöffnet. Registrieren Sie sich bitte unter 
https://www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation/  
 
 
Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz 
Katja Grauwiler  +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com 
 
Evviva Polo St. Moritz AG 
Reto Gaudenzi  +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com 
Jürg Reinger  +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com 


